
114 年度台灣靜脈暨腸道營養醫學會秋季繼續教育課程 
時間：114 年 11 月 15 日（六）13:00-16:50 
地點：淡水馬偕紀念醫院綜合研究大樓二樓

主題：發炎性腸道疾病的營養治療進展

主辦單位：台灣靜脈暨腸道營養醫學會、馬偕紀念醫院

協辦單位：淡水馬偕紀念醫院營養醫學中心

時間 主題 主講人 座長 地點

13:00-13:30 報到 1 樓大廳 

13:30-13:40 開幕致詞 王照元 理事長

大禮堂

13:40-14:10 發炎性腸道疾病的營養治療歷史觀 
臺大醫院

陳慧君 營養師

呂孟純 營養師

胡萬祥 醫師

何冠進 醫師

14:10-14:40 
發炎性腸道疾病不同階段的營養照

護 

中國附醫

廖舫敏 醫師

14:40-15:10 發炎性腸道疾病併發症的營養治療 
亞東醫院

鍾承軒 醫師

15:10-15:20 綜合討論

15:20-15:40 點心時間 2 樓大廳 

15:40-16:10 
益生菌與糞便移植治療發炎性腸道

疾病

林口長庚

李柏賢 醫師

徐榆堡 醫師

陳銘仁 醫師
大禮堂16:10-16:40 兒童發炎性腸道疾病的治療

馬偕兒童醫院

江椿彬 醫師

16:40-16:50 綜合討論



TSPEN 2025 Autumn Continuing Education 
Date: November 15th 2025 (Saturday) 13:00-16:50 
Venue: 2F, Comprehensive Research Building, Tamsui MacKay Memorial Hospital 
Theme: Advances in Nutritional Therapy for Inflammatory Bowel Diseases 
Organizer: Taiwan Society for Parenteral and Enteral Nutrition (TSPEN), MacKay Memorial Hospital 
Co-organizer: Medical Nutrition Center, Tamsui Mackay Memorial Hospital 

Time Topic Speaker Moderator Venue 

13:00-13:30 Registration 1F lobby 

13:30-13:40 Opening President Jaw-Yuan Wang 

Auditorium 

13:40-14:10 Nutrition and IBD: Past Lessons and Present Practices RD. Hui-Chuen Chen 

RD. Meng-Chun Lu 
Dr. Wan-Hsiang Hu 
Dr. Guan-Jin Ho 

14:10-14:40 Nutrition Management at Various Stages of Inflammatory Bowel Disease Dr. Fang-Min Liao 

14:40-15:10 Nutritional Management of Complications in Inflammatory Bowel Disease Dr. Chen-Shuan Chung 

15:10-15:20 Discussion 

15:20-15:40 Coffee break 2F lobby 

15:40-16:10 
Probiotics and Fecal Microbiota Transplantation in the Treatment of 
Inflammatory Bowel Disease 

Dr. Puo-Hsien Le 

Dr. Yu-Pao Hsu 
Dr. Ming-Jen Chen 

Auditorium 16:10-16:40 Treatment of Inflammatory Bowel Disease in Children Dr. Chuen-Bin Jiang 

16:40-16:50 Discussion 

 




